
                                          P  R  O  T  O  K  Ó  Ł   nr  LIV/14

z sesji Rady  Miejskiej w Barczewie, które odbyło się w dniu 28 maja 2014r.

Miejsce obrad:  sala w Centrum Kultury i  Promocji Gminy w Barczewie;

Godzina rozpoczęcia spotkania: 12.00

W obradach LIV/14 sesji uczestniczyli wszyscy radni (15) – zgodnie z załączoną 
listą obecności.

Obrady sesji otworzył pan Zbigniew Chlubicki – Przewodniczący Rady Miejskiej
w Barczewie.

Pan  Zbigniew Chlubicki stwierdził  (na podstawie listy obecności)  prawomocność 
obrad dzisiejszej sesji.

Do punktu 2.

Porządek obrad został przyjęty  jednogłośnie:

3.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji rady Miejskiej;
4.Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami Rady Miejskiej ;
5.Sprawozdanie  stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie oraz Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych;
6.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i
zbiorowe  odprowadzenie ścieków;
7.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego 
Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie za 2013 r;
8.Projekt uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso;
9.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Barczewo;
10.Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013r;
11.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barczewo na lata 2014-2023;
12.Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2014r;
13.Rozpatrzenie skargi;
14.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 
zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółka  z o.o w Barczewie;
15.Projekt uchwały w sprawie przekazania środków finansowych  dla Policji;
16.Interpelacje  i zapytania radnych;
17.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych;
18.Odpowiedzi na bieżące zapytania;
19.Sprawy różne i wolne wnioski;
20.Zakończenie obrad LIV/2014 sesji Rady Miejskiej w Barczewie;



Do punktu 3.

Protokół z obrad poprzedniej sesji Rady przyjęty został jednogłośnie.

Do punktu 4.

Sprawozdanie  Burmistrza pana Lecha Jana Nitkowskiego:

-trwa  remont budynku po kościele ewangelickim, ratusza i salonu muzycznego;

-trwają prace przy budowie mieszkań socjalnych;

-budujemy sieć wodociągową Lamkowo-Radosty;

-z końcem miesiąca czerwca powinny zakończyć się prace związane z budową 
plaży na Zalesiu;

-rozpoczynać będziemy prace związane z oświetleniem Wipsowa;

-również rozpoczyna się I etap budowy oświetlenia w Łapce;

-w Barku wymarzły sady. Straty są duże. Byliśmy tam i oglądaliśmy zniszczenia 
spowodowane  mrozem;
Wojewoda zadziałał tu bardzo szybko.

-chór MODERATO odwiedził w Niemczech  naszą gminę partnerską Hagen a.T.w;
W Hagen odbywał się  festiwal orkiestr dętych, na który przyjechało z całej Europy 
kilkanaście takich orkiestr. Uroczystość była bardzo duża;

-odwiedził naszą Gminę biskup warmińsko-mazurski;

-w ramach Cittaslow odbył się zjazd starych (zabytkowych) samochodów;

-otrzymałem pismo naszego przedsiębiorcy z prośbą o zdjęcie znaku zakazu 
postoju na ulicy Kraszewskiego. Powiedziałem, że pochylimy się nad tym tematem;

-na wniosek  Sołectwa Nikielkowo odbyłem spotkanie z projektantem kanalizacji w 
Nikielkowie;

-musimy podjąć decyzję w sprawie współpracy z Białorusią;

-mieszkaniec  budynku nr 1 przy ulicy Wojska Polskiego wystąpił z propozycją  
utworzenia projektu gospodarowania zabytkami;

-jest propozycja Wojewody w sprawie wypłaty dla gminy Barczewo odszkodowania 
za grunty zajęte pod  obwodnicę (Wójtowo);

-w miesiącu czerwcu rozpoczynamy remont chodnika przy ulicy Wojska Polskiego 



w Barczewie oraz remont drogi od ulicy Wojska Polskiego do budynku byłego 
hotelowca;

-dostarczone zostanie oznakowanie ulic w Barczewie;

Pan Nitkowski przekazał również sprawozdania z prac poszczególnych wydziałów
i zakładów  podległych.

Pan Lech Jan Nitkowski zwrócił się z prośbą do radnych o wprowadzenie do 
dzisiejszego porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na 
przystąpienie Gminy Barczewo do programu „PZU Trasy Zdrowia”.

Pani Halina Bronka – czy można  porządek  zmieniać w trakcie obrad?

Pan Arkadiusz Gajdamowicz – radca prawny w Urzędzie -  moim zdaniem jest to 
dopuszczalne.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Radni  jednogłośnie (13) głosowali za wprowadzeniem projektu tej uchwały do 
porządku obrad.

Projekt tej uchwały omawiany będzie w punkcie 13 porządku obrad – po zmianie 
budżetu na 2014r. Pozostałe punkty kolejno , odpowiednio, przesuną się o jedną 
pozycję.

Do punktu 5.

Poszczególni Przewodniczący stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie 
przestawili sprawozdania z działalności swoich Komisji w miesiącu maju 2014r.

Pan Tomasz Michałowski przedstawił sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Pan Edward Maciejewski – prawdopodobnie już w miesiącu czerwcu oddane 
zostaną do użytku budowane w Łęgajnach mieszkania socjalne. Komisja będzie 
wypracowywała opinię dotyczącą przydziału tych mieszkań. Propozycja  zostanie 
wypracowana i przedstawiona  do akceptacji dla Burmistrza Barczewa.

Do punktu 6.

Wyjaśnienia w temacie nowych stawek za odprowadzenie ścieków przedstawił 
Prezes Spółki ZWIK pan Jacek Kasprzak.

Pani Halina Bronka – proszę o podanie w cenach brutto nowych stawek na wodę i 
ścieki za 1m3.



Pan Jacek Kasprzak:
-nowa cena brutto to 10,77zł

Pan Lech  Nitkowski – wykonaliśmy  bardzo dużo km sieci wodociągowej. Teraz 
mamy problem, że zbyt mało wody jest brane;

Pan Edward Maciejewski – nie wiem czy w przyszłym roku nie będzie podwyżki 
drastycznej.

Pan Andrzej Moszczyński – od tej podwyżki nie uciekniemy. Czy PWIK już 
zakończył swoje remonty, inwestycje?

Pan Jacek Kasprzak – myślę, że jest to polityka dalekosiężna PWIK-u.

Pan Tomasz Michałowski – czy my jesteśmy traktowani  jak hurtownik czy jak 
odbiorca indywidualny? Wiem, że inne  Gminy płacą o wiele mniej.

Pan Lech Nitkowski – Gmina Dywity ma opomiarowaną sieć. Olsztyn przyjeżdża 
odczytuje i Gmina płaci. Parę lat temu Olsztyn zwrócił się do nas aby przekazać im 
sieć i wejść być może na giełdę. Jesteśmy Gminą najbardziej walczącą w tym 
temacie. Myślę, że wybory samorządowe pewne elementy wyeliminują. My jako 
Gmina jesteśmy w tym temacie w sporze z Gminą Olsztyn.

Pan Jacek Kasprzak – od dwóch miesięcy jesteśmy na trudnym etapie z PWIK-iem.
Mamy podejrzenie, że PWIK włączył się do naszego kolektora na ulicy Zientary-
Malewskiej.

Pan Andrzej Moszczyński – jako mieszkaniec jestem oburzony, że nic się w tym 
zakresie nie dzieje. Mamy przecież Warmiński Związek Gmin, który powinien te 
sprawy załatwić za Gminę.

Pan Lech Nitkowski – jeśli będzie rozbieżność  interesów poszczególnych Gmin to 
nic z tego nie będzie.

Pan Jan Sulński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Radni   j e d n o g ł o ś n i e   podjęli:

                                              U C H W A Ł Ę  nr  LIV(366)14

w sprawie zatwierdzenia taryf  za zbiorowe  zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzenie ścieków.

Do punktu 7.



Główna księgowa CKIPGm pani Elżbieta Miłaszewska  przedstawiła  
sprawozdanie.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Rada   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                        U  C  H  W  A  Ł  A  nr  LIV(367)14

w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Centrum Kultury i 
Promocji Gminy w Barczewie za 2013r.

Do punktu 8.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła skarbnik miasta pani Dorota 
Kondratowicz .

D.Kondratowicz – są dwie propozycje wysokości inkasa : 7 i 10%

Pan Tomasz Michałowski:
-czy sołtysi wyrazili zgodę na to aby być inkasentami?
-co znaczy „osobiście”?
-czy mieszkańcy Starego Miasta będą płacić mniej o te  7 lub 10%, bo mieszkańcy 
Starego Miasta będą uiszczać te opłaty osobiście w Urzędzie lub  Banku.

Pan Lech Nitkowski – to Urząd jest dla interesanta i to właśnie my musimy myśleć
jak rozwiązać  np. problem aby mieszkaniec np. Wipsowa nie musiał jechać do 
Barczewa aby uiścić opłatę za śmieci  - przecież może to zrobić na miejscu u 
Sołtysa. Nie zmuszamy sołtysów do zbierania tych opłat. Jest to ich dobra wola. 
Będą to ich decyzje indywidualne.

Pan Tomasz Michałowski – czy było przeliczone a może taniej by było zatrudnić 
osobę do zbierania tych opłat?

Pani  Dorota Kondratowicz – jest to technicznie niewykonalne. Jeśli Sołtys zechce 
to pobierze kwitariusz. Zawsze można wpłacać w Urzędzie. To co proponujemy  to 
jest to udogodnienie dla mieszkańców. Jest to uzgodnione  z RIO.

Pan Edward Maciejewski – idea jest wspaniała. Jest to ukłon w kierunku 
mieszkańców wsi. Ja wystąpiłem z propozycją  stawki w wysokości 10% bo byłem 
sołtysem i wiem ile pracy to kosztuje.

Pani Urszula Mosakowska  -  chcę za to podziękować Radzie oraz Sołtysom, że 
zechcieli to wziąć na siebie.



Pan Tomasz Michałowski – moim zdaniem opłata jaką wnosimy za śmieci jest 
przeszacowana – moglibyśmy płacić o 7 lub 10% mniej.

Pan Zbigniew Chlubicki – kwoty wynikają z przetargu. To nie wchodzi w rachunek  
spółki.

Na sali obecnych jest 14 radnych.

Za  kwotą 10% głosowało 13 radnych.

Radni   j e d n o g ł o ś n i e  podjęli:

                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  LIV(368)14
w sprawie  poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze 
inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.

Do punktu 9.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza pan Dariusz
Jasiński.

Pani Urszula Mosakowska – opinia Komisji Rolnictwa jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 14 radnych.

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  podjęła:

                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  LIV(369)14

w sprawie  wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej
własność  Gminy Barczewo.

Do punktu 10.

-Sprawozdanie z wykonania  budżetu za 2013r przedstawiła Skarbnik Miasta pani 
Dorota Kondratowicz;

-Sprawozdanie finansowe przedstawił Burmistrz Barczewa pan Lech Jan Nitkowski

Pan Nitkowski powiedział między innymi:

W ubiegłym roku wydaliśmy  pieniądze  m.innymi na:
-wykonanie chodnika na ulicy Wojska Polskiego w Barczewie
-wykonaliśmy na ulicy Nowodworcowej instalację odwodnieniową, co 
spowodowało, że  ulica Warmińska przestała być zalewana;
-w Łęgajnach na ulicy  Ogrodowej położona została nowa nawierzchnia wraz z 
odwodnieniem tej drogi;
-w Wójtowie  położono nawierzchnię na  ul.Migdałowej. Wykonano również  



odwodnienie tej drogi;
-w Kaplitynach ułożyliśmy na drodze nawierzchnię  z kostki brukowej;
-utwardzony został płytami betonowymi odcinek drogi Wójtowo-Nikielkowo;
-utwardzono płytami żelbetowymi drogę do Niedźwiedzia;
-ułożone zostały płyty betonowe na ulicy Wańkowicza w Barczewie;
-opracowany został projekt parkingu przy ulicy Miłej w Barczewie;
-wykonane zostały projekty na oświetlenie uliczne w Wójtowie i Wipsowie;
-wykonane zostało ujęcie wody przy ulicy Niepodległości w Barczewie;
-pobudowany został zbiornik małej retencji w Łęgajnach;
-wykonana została kanalizacja w Barczewku;
-oznakowane zostały  szlaki kajakowe;
-wykonano  nowe place zabaw w miejscowościach: Niedźwiedź, Odryty, Kronowo, 
Szynowo,  itp
Dobrze by było aby można było zrobić dużo więcej ale niestety budżet jest taki a 
nie inny. Musi wystarczyć na wszystko. Większość środków  wydatkowanych jest 
na oświatę.

-Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie pan Zbigniew Chlubicki przedstawił 
Radzie Miejskiej  Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Olsztynie  w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Barczewa 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2013r.

-Informację o stanie mienia Gminy Barczewo przedstawił pan Lech Jan Nitkowski – 
Burmistrz Barczewa;

-Pan Krzysztof Ludwiniak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Barczewie przedstawił  w n i o s e k  Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Barczewie o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Barczewa za rok 2013 z tytułu
wykonania budżetu  gminy Barczewo za rok 2013;

Pan Zbigniew Chlubicki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie – 
przedstawił Uchwałę  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Olsztynie  w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok;

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e (12  głosów „za”) podjęła:

                                          U C H W A Ł Ę  nr  LIV(370)14
 w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2013r;

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e (12 głosów „za”)  podjęła:

                                            U C H W A Ł Ę  nr  LIV(371)14



w sprawie udzielenia Burmistrzowi Barczewa absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2013r.

Pan Lech Jan Nitkowski – Burmistrz Barczewa – podziękował pani Skarbnik oraz 
Radzie Miejskiej w Barczewie, kierownikom jednostek organizacyjnych oraz 
pracownikom Urzędu Miejskiego w Barczewie za pracę jaką włożyli w wykonanie 
tego budżetu.

Do punktu 11. i punktu 12.

Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej:

Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz – skarbnik miasta.

Pan Jan Połowianiuk:
-80 tyś.zł wzrost na  drogi gminne – na jakie w pierwszej kolejności?
-5 tysięcy zł dofinansowania dla Policji. Dofinansowaliśmy zakup samochodów. 
Dwa miesiące temu na sesji słyszeliśmy , że jest super  z bezpieczeństwem. Co to 
jest fundusz wsparcia Policji?

Pan Dariusz Jasiński:
-jeśli chodzi o remonty dróg to aby je wszystkie zamknąć  to potrzeba nam jeszcze 
około 200 tysięcy zł.
Do końca roku pieniądze są potrzebne  aby zrobić drogi w : Niedźwiedziu, 
Łęgajnach, nakładkę na drogę do Zalesia, I etap remontu drogi – ulicy 
Konopnickiej, remont ul.Plac Pocztowy,  Armii Krajowej, remont chodników w 
Wójtowie. Brakuje nam ok. 100 tysięcy zł .Do remontu jest również Traugutta.

Komendant Komisariatu Policji w Barczewie:
-przy bezpieczeństwie nigdy nie jest tak aby nie mogło być lepiej. Do pracy na 
ulicach mamy 8 policjantów. W trakcie imprez potrzeba nam jest  funkcjonariuszy 
więcej. Imprez mamy  w tym roku bardzo dużo, będą obchody 650-lecia Barczewa. 
Policja pracuje w systemie 40 godzinnym. W końcu tygodnia  potrzebuję  14 osób.
Potrzebuję więc dofinansowania aby wystawić większą liczbę funkcjonariuszy.
Komendant Miejski daje pojazdy i paliwo ja natomiast muszę zabezpieczyć środki 
na dodatkowe patrole. Te pieniądze mogą być wydane tylko w Barczewie.

Pan Gajdamowicz – środki te będą przeznaczone na nadgodziny. Fundusz 
wsparcia policji to jest fundusz utworzony na podstawie ustawy. Na podstawie tych 
przepisów samorządy mogą przekazywać środki dla policji.

Pan Edward Maciejewski – na połączonych komisjach mieliśmy wątpliwości ale 
dziś apeluję o to aby przyznać te środki dla policji.

Pani Halina Bronka – sprawy bezpieczeństwa są dla nas  bardzo ważne i uważam, 
że niedobre jest to, że musi się pan panie komendancie tłumaczyć publicznie z 
tego. Ja chciałabym pana zwolnić z takiego obowiązku publicznego tłumaczenia się
Uważam, że również nasza Straż Miejska powinna otrzymać takie  środki.



Pan Tomasz Michałowski – trochę mi przykro, że zostałem potraktowany po 
macoszemu z ulicą Traugutta. Myślę, że tego nie zrobi się w tym roku, ale  muszę 
powiedzieć, że jej naprawa była  wyznaczona przed ulicą  Konopnicką.

Pan Lech Nitkowski – budżet jest żywym organizmem i można go zmieniać w 
każdej chwili w zależności od posiadanych środków. Nie przywykłem do tego aby 
nie dotrzymywać danych obietnic. Staramy się z panią Skarbnik dobrze 
gospodarzyć środkami. Układanie budżetu jest trudne. Nic bez państwa wiedzy nie 
będzie skreślone z budżetu.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Pub;licznych w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada Miejska  11 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła:

                                        U  C  H  W  A  Ł  A  nr  LIV(372)14

w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 
2014-2023.

Zmiana budżetu na 2014r:

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych w sprawie zmiany budżetu
jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  podjęła:

                                        U  C  H  W  A  Ł  A  nr  LIV(373)14

w sprawie zmiany  budżetu  gminy Barczewo na 2014 rok.

Do punktu 13

Wyjaśnienia przedstawił  Burmistrz Barczewa .

Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                      U  C  H  W  A  Ł  A  nr  LIV(374)14



w sprawie  wyrażenia zgody na  przystąpienie Gminy  Barczewo do  programu 
„PZU Trasy Zdrowia”.

Do punktu 14.

Pan Krzysztof Ludwiniak – przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Rady Miejskiej w 
Barczewie – przedstawił skargę Pana Wiesława Czapiewskiego złożoną do RIO
w Olsztynie. Skargę tą Regionalna Izba Obrachunkowa przekazała do rozpatrzenia 
Radzie Miejskiej w Barczewie.

Pan Lech Nitkowski – pierwszy raz spotykam się  z sytuacją żeby skarga o 
niegospodarność była na gospodarność. Dziwi mnie fakt braku chęci 
skontaktowania się ze mną po otrzymanie wyjaśnień w tej sprawie. Niestety nie 
mieliśmy wpływu na wybór podwykonawcy przez wykonawcę. Jest to jeden z 
najgorzej wykonanych ORLIK-ów. Poszliśmy do Sądu w system odwoławczy.
Korzystamy z przysługującego nam prawa odwołań. Proszę o obiektywizm w tej 
sprawie.

Pani Halina Bronka – temat był omawiany na wspólnych Komisjach Rady Miejskiej 
w Barczewie. Zaniepokoiło nas użycie słów „niegospodarność Burmistrza”. 
Prosiłam o pismo gdzie by było wyraźnie napisane „skarga”. Na dzień dzisiejszy  
nie umiałabym zająć stanowiska. Uważam, że RIO poszło po najmniejszej linii 
oporu i przesłało to pismo naszej Radzie do rozpatrzenia. Nie wiem czy pan 
redaktor traktował to jako skargę.

Pan Zbigniew Chlubicki  do radcy prawnego – czy materiał ten należy traktować 
jako skargę?

Pan Arkadsiusz Gajdamowicz -  pismo to należy traktować jako skargę. W mojej 
ocenie należy to rozpatrywać w trybie skargowym.
Sprawa ta znajduje się na etapie apelacji z obydwu stron, którą będzie rozpatrywał 
Sąd w Białymstoku.

Pan Jan Połowianiuk – o jaką kwotę apeluje Gmina?

Pan Gajdamowicz – o całość.

Pan Jan Połowianiuk – na dzień dzisiejszy  nie jestem w stanie zagłosować 
autorytatywnie. Proponuję znaleźć trzecie rozwiązanie, które mówiłoby, że na dzień
dzisiejszy Rada Miejska nie jest w stanie rozpatrzyć tego wniosku .

Pan Gajdamowicz – w sprawie skargi jest niestety tylko dwie możliwości : albo 
skarga jest zasadna albo bezzasadna

Pan Jan Połowianiuk – w kontekście  obowiązujących przepisów uważam, że zapis 
„Gmina nie może ponosić odpowiedzialności za działania wykonawcy w stosunku 
do podwykonawcy, gdyż to właśnie te podmioty związane są ze sobą umowami”



jest  niestety niefortunny.

Pan Edward Maciejewski – my jako Rada nie jesteśmy komisją  śledczą i nie 
możemy stwierdzić czy jest to gospodarność czy niegospodarność. Nie będę brał 
udziału w głosowaniu bo nie jestem w stanie stwierdzić czy skarga jest zasadna czy
nie.

Pan Andrzej Moszczyński – może Komisja Rewizyjna wie coś więcej w tej sprawie?

Pan Arkadiusz Gajdamowicz – prowadzę obsługę prawną trzech samorządów i n ie
znam przypadku ukarania włodarza gminy  za nie wypłacenie należności dla 
podwykonawców. Mówiąc o niegospodarności poruszamy się po grząskim gruncie.

Pan  Zbigniew Chlubicki – dopiero w 2013 r zmieniły się przepisy. Skarga dotyczy 
tego, że burmistrz sądownie dochodzi należności mu należnych. A gdzie w tym 
wszystkim jest prawo zamówień publicznych i przekroczenie dyscypliny finansów 
publicznych. Pewnych rzeczy nie można zmienić. Wynagrodzenie było ryczałtowe. 
Wartość nie mogła przekroczyć umowy. Gdyby burmistrz nie poszedł do Sądu byłby
posądzony o przekroczenie dyscypliny finansów publicznych.

Pan Dariusz Jasiński – całe zadanie zostało przez Gminę rozliczone łącznie z 
odsetkami. Bez względu na wynik postępowania sądowego Gmina wystąpi o zwrot 
środków do firmy MEDIA. 
W obecnie zawieranych umowach mamy zabezpieczenie tego typu sytuacji.
Prawdopodobnie  będziemy występowali również do Sądu w sprawie Barczewka.

Pan Wiesław Czapiewski – pisałem do Regionalnej Izby Obrachunkowej pismo nie 
traktując tego jako skargę. Należało iść na ugodę. Ale Gmina szła w zaparte. 
Gmina była  informowana, że wykonawca jest nierzetelny. Należało w depozycie 
zabezpieczyć pieniądze na wypłatę należności. Przez ten czas kwota należności 
urosła  do 200 tysięcy zł. Zanim sprawa się zakończy to będzie to już 250 tysięcy zł

Pan Gajdamowicz – depozyt należy włożyć między bajki.Sąd podjął decyzję, że 
świadków będzie przesłuchiwał w  Szczecinie, gdzie 1 ze świadków nie stawia się 
przez 6 m-cy. Aby Gmina miała zapłacić coś dla Varia-Api musiałaby być 
sporządzona cesja MEDIA na zapłatę dla firmy Varia.Gdyby to było wypłacone bez 
cesji to dopiero by była niegospodarność. Odsetki są ustawowe i nie mamy na to 
wpływu.

Pan Dariusz Jasiński – my  tutaj się nie dogadujemy ale czekamy na wyrok sądowy.
Bez wyroku gdybyśmy się dogadali to dopiero by była niegospodarność. Sąd 
wydaje decyzje ale nie na podstawie pomówień. Pan ten (z Varia-Api) był 
kierownikiem budowy i na zakończenie prac składał oświadczenie o zakończeniu 
budowy i o tym, że zadanie zostało odpowiednio wykonane. Na przyszłość 
zapraszam do wcześniejszego zapoznania się z odpowiednimi dokumentami w 
sprawie.

Pan Jan Suliński zawnioskował o zakończenie dyskusji.



Radni 11 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” przyjęli wniosek.

Pan Zbigniew Chlubicki – kto z państwa jest za wykreśleniem z projektu uchwały 
zdania, o którym mówił pan Jan Połowianiuk.

„Za” wnioskiem głosowało 10 radnych
„Wstrzymało” się od głosu 2 radnych.

Zdanie zostało wykreślone.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada Miejska 6 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących”, 
dwóch radnych : pan Edward Maciejewski i pan Jan Połowianiuk nie głosowało 

                                                     podjęto:

                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  LIV(375)14

w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Wiesława Czapiewskiego.

Pan Arkadiusz Gajdamowicz – niegłosowanie przy obecności na sali oznacza 
wstrzymanie się od głosu.

Do punktu 15.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Dorota Kondratowicz.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 11 radnych.

Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e    podjęła:

                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  LIV(376)14
w sprawie  wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o w Barczewie.

Do punktu 16

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 11 radnych.

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  LIV(377)14



w sprawie przekazania środków finansowych dla  Policji.

Do punktu 17

Interpelacje i zapytania radnych:

Pan Edward Maciejewski :
-proszę o to aby znalazły się środki finansowe na oświetlenie drogi Nikielkowo-
Wójtowo. To jest zamieszkała część. Otrzymałem odpowiedź, że do budżetu na 
2015r będzie to ujęte. Kto ma  zgłosić wniosek – ja – czy pan burmistrz?
-wiadukt łączący drogi (w Nikielkowie) ma nośność  3,5 tony – jest w fatalnym 
stanie. Może tak być, że będziemy pozbawieni możliwości komunikacyjnych w tym
miejscu między naszymi wsiami. Gmina sama tego problemu nie udźwignie. 
Oczekuję  twardych działań w tym zakresie.

Pan Lech Nitkowski – to są wnioski budżetowe. Realizujemy to co jest zapisane w 
budżecie. Drogę wójtowo-Nikielkowo robimy etapami nie od razu bo nie wydolimy  
finansowo. Wniosek mogę ja złożyć.

Pan Edward Maciejewski:
-ja mówię o pieniądzach na projekt a pan o wykonaniu. To są dwie różne sprawy. 
Czy i kiedy  to będzie wykonane to jest inna sprawa ale aby mogło być wykonane 
musi być na to wykonany projekt.

Pan Dariusz Jasiński – część oświetlenia Wójtowa idzie po tej trasie i później poza 
granicami Wójtowa. Należy to doprojektować do Nikielkowa.

Pan Edward Maciejewski – w ciągu 5 lat  przybyło tam bardzo dużo domów;

Pan Tomasz Michałowski:
-dziękuje bardzo za próg zwalniający w Ruszajnach;
-złożyłem interpelację w sprawie regulacji płac dla pracowników obsługi i 
administracji w szkołach i przedszkolach. Otrzymałem odpowiedź od dyrektora 
MZOIZ pani Chyżyńskiej (odczytał tą odpowiedź).
Odpowiedź ta, w żadnej mierze mnie nie  zadowala. Dalej nie wiemy czy tych 
pieniędzy nie zabraknie. Uważam, że to powinno było być dawno  wyliczone. Panie
burmistrzu proszę o informację jakie środki będą przeznaczone na regulacje.

Pan Lech Nitkowski:
-za budżet odpowiada burmistrz a nie pan Michałowski. Jeśli pieniędzy zabraknie to
zwrócę się do  państwa o środki  na  dofinansowanie. Moje polecenie będzie takie: 
do końca tygodnia będę oczekiwał od dyrektorów szkół i od głównego księgowego 
MZOIZ informacji czy są jakieś problemy w tym temacie.

Pani Teresa Lutarewicz:
-na Komisji Oświaty było uzgodnione, że  na początku czerwca dyrektorzy szkół  
mają dać informację na ten temat.



Pan Tomasz Michałowski – proszę o szerszą odpowiedź na moją interpelację;

Pani Halina Bronka – rozmawialiśmy na ten temat już wcześniej. Miały być 
regulacje dla obsługi i miało być dopisane, że to również dotyczy administracji i pan
burmistrz wówczas powiedział, że środków finansowych na przeprowadzenie tej 
operacji wystarczy. Czy pracownicy MZOIZ również są brani pod uwagę?

Pani Dorota Kondratowicz – nie , dotyczy to tylko osób zatrudnionych w szkołach i 
przedszkolach.

Pan Tomasz Michałowski – pan burmistrz może mógłby się zastanowić nad 
wykonaniem przyłączy w ulicy Traugutta.

Pan Lech Nitkowski – w budżecie nie ma  środków zarezerwowanych na 
wykonanie tego zadania ale zadam takie pytanie panu Kasprzakowi.

Pan Andrzej Moszczyński:
-czy zostało określone jak należy przeprowadzić odwodnienie ulicy Lipowej w 
Łęgajnach;
-do dnia dzisiejszego nic się nie zadziało aby usunąć awarie na  łęgajnowskim
ORLIK-u. Niestety również nawierzchnia na tym obiekcie się ściąga.

Pan Lech Jan  Nitkowski:
-ulica Lipowa – tam należy zrobić projekt odwodnienia. Zrobię rozeznanie ile to 
będzie kosztowało. Niestety nawierzchnia nie jest utwardzona;

-ORLIK – był przegląd i do końca maja miały być usunięte wszystkie usterki. Jeśli 
to nie zostało usunięte, zrobimy to i potrącimy z sumy  gwarantowanej;

Pan Jan Połowianiuk  - ponad 1200 mieszkańców naszego osiedla słyszy, że 
inwestycja na naszym osiedlu jest priorytetem. Jakie są plany? Rozumiem, że 
szpadel został wbity aby projekt nie stracił na ważności.

Pan Lech Nitkowski – wykonane zostaną z pewnością dwa przyłącza. Budowę  
odwodnienia na dzień dzisiejszy, przy zapewnieniu tych 120 osób na kilometr – 
musiałaby pokryć Gmina. Dziennik budowy został pobrany.

Pani Teresa Lutarewicz:
-na wiaduktach jest ograniczenie tonażu samochodów do 3,5 tony. Czy jest jakaś 
alternatywa dojazdu do fabryki mebli w Barczewskim Dworze  ciężkich 
samochodów?

-czy  są jakieś widoki na ustawienie ekranów na „16”  przy Ruszajnach?

-rozbudowy domków jednorodzinny7ch są wszędzie, we wszystkich 
miejscowościach. Czy jest ,możliwość opracowania „Hurtem” dla wszystkich 
miejscowości planu oświetlenia?



Pan Lech Nitkowski:
-jak zrobią nam drugą nitkę „16” to oświetlą ją tak jak w Belgii i już nie trzeba będzie
doświetlać wsi;
-od Wójtowa do węzła w Olsztynie planowana jest budowa drogi gospodarczej;

Pani Urszula Mosakowska:
-jak wygląda sprawa budowy przepustu w Wipsowie
-droga w kierunku Jezioran została bardzo dobrze naprawiona;
-panie Edwardzie mówi pan, że w  Nikielkowie jest 25 nowych domów gdzie nie ma
oświetlenia . W Wipsowie istnieje osiedle od 30 lat i nie ma tam oświetlenia. 
Również jest projekt na chodnik a chodnika jak nie było tak nie ma.

Pani Halina Bronka:
-brak jest ławek na trasie do cmentarza i na ulicy Niepodległości;
-brak jest kosza na śmieci na ulicy Kościuszki;
-brak znaków drogowych na ulicy Fabrycznej i na Starym Mieście;
-brak tabliczki z numerem na budynku przy ulicy Mostowej po bibliotece;
-nie załatwiona jest  sprawa zakupu pamiątek  po pani Hulanickiej;
-miały być dostarczane worki na odpady  biodegradalne;
-nie obsadzone jest stanowisko koordynatora sportu.

Pan Lech  Nitkowski:
-usuwanie tych problemów będzie się odbywało z pieniędzy na utrzymanie dróg;
-pamiątki po pani Hulanickiej – brak jest na to środków. Jeśli pani to uzna za 
priorytet to proszę wskazać z czego wziąć i zrobimy zmianę budżetu. Rada 
podejmie decyzję;
-na koordynatora sportu ogłoszony był konkurs. Zgłosiła się 1 osoba ale niestety 
nie spełniła wymogów konkursu. Jutro ogłosimy  następny konkurs.

Pan Jan Sulińskli:
-zgłaszałem bezpańskie psy w Niedźwiedziu. Dobrze by było je zabrać.

Pan Krzysztof Ludwiniak:
-kilka lat temu były wykonane  projekty na chodniki w Barczewku, Wipsowie i 
Bartołtach Wielkich. Chodników niestety nie ma. Starosta powiedział, że remont 
drogi  Różnowo-Barczewko-Słupy Olsztyn jest priorytetem. Czy nasz chodnik w 
Barczewku można włączyć do tej inwestycji.

Pan Lech Nitkowski:
-Starosta na przyszły rok ujął do remontu drogę Barczewko-Barczewo i Bartołty-
Leszno i myślę, że powinno być z naszej strony przyspieszenie. Dziś remontowana 
jest droga w Barczewku, ale trzeba było potężnych protestów mieszkańców aby to 
mogło się zadziać.

Pan Czesław Kopczyński:
-prosiłem o przestawienie znaku na drodze wojewódzkiego w Krokowie;
-trzeba postawić znak na drodze powiatowej ograniczający tonaż ale aby nie 
dotyczyło pojazdów zaopatrujących rolnictwo;



Pan Edward Maciejewski:
-nikt (projektant) nie był u właścicieli nieruchomości, przez które mają przechodzić 
urządzenia przewidziane do przeprowadzenia zgodnie z projektem kanalizacji wsi 
Nikielkowo;

Pan Lech Nitkowski:
-otrzymałem taką informację od sołtysa Nikielkowa. Umówiłem się więc w tej 
sprawie  z projektantem i zapytałem się dlaczego nie był u pana Więcka. 
Otrzymałem odpowiedź, że następnego dnia to wszystko będzie załatwione;

Pan Zbigniew Chlubicki:
-kiedy będzie ogłoszony przetarg na chodnik w Wójtowie?
-po sprzedaży budynku szkoły w Wójtowie straciliśmy miejsce spotkań w naszej wsi
Co mieszkańcy Wójtowa mają uczynić aby kwoty odszkodowań od Wojewody za 
działki pod obwodnicę były przeznaczone na wykup ruiny koło pana Wagnera, aby 
to co z Wójtowa mogło trafić na Wójtowo?
-czy Gmina chce się odwołać w sprawie wysokości odszkodowań od Wojewody?

Pan Lech Nitkowski:
-nie chcemy się odwoływać. Jak tego nie zrobimy to otrzymamy jeszcze 5 % więcej
Tu i teraz nie powiem ile pieniędzy z tych środków pójdzie na Wójtowo. To Rada to
rozdysponuje;
-ustalę ile ta rudera  by kosztowała i wówczas odpowiem.

Pan Dariusz Jasiński:
-chodnik w Wójtowie – myślę, że koniec czerwca, początek lipca.

Pani Halina Bronka:
-jestem zdziwiona postawą pana Chlubickiego. Nie może tak być, że pieniądze ze 
sprzedaży działek w Wójtowie idą tylko na Wójtowo, z Ramsowa na Ramsowo itd. 
To są ogólne pieniądze. Nie tylko szkoła w Wójtowie została sprzedana. Nikt nie 
wiedział w jakim kierunku pójdzie rozwój Gminy. Obiekty szkolne posprzedawano. 
Były to czasy kiedy nie było środków unijnych ani funduszu sołeckiego. Na dzień 
dzisiejszy jest inaczej. Co będzie jeśli obiektów przybędzie na terenach wiejskich i 
już nie będzie środków unijnych?

Pan Andrzej Moszczyński:
-z perspektywy lat to wygląda inaczej. Nie wiemy czy na tamte czasy nie była to 
słuszna decyzja.

Pan Zbigniew Chlubicki:
-mnie chodzi tylko o miejsce spotkań dla mieszkańców Wójtowa, o świetlicę.

Do  punktu 18.

Zapytań Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych nie było.

Do punktu 19.



Odpowiedzi były udzielane na bieżąco

Do punktu 20

Pan Edward Maciejewski przedstawił zebranym rozliczenie kosztów likwidacji 
Spółki ZEC w Barczewie;

Pan Jan Połowianiuk:

-od wielu lat współpracujemy z Niemcami. Usilnie szukamy współpracy z 
Białorusią. Nam chodzi o współpracę z miastem a nie z instytucjami szkolnymi itp.
Na początku maja byłem w Zagrzebiu w Chorwacji na wyjeździe służbowym. W 
trakcie prowadzonej rozmowy z ambasadorem Polski w Chorwacji usłyszałem, że 
byłaby możliwość (ze strony chorwackiej) na nawiązanie współpracy partnerskiej z 
miastem chorwackim. Chorwacja zerka  na Warmię i Mazury i podziwia Polskę za  
sposób wykorzystania środków unijnych w ciągu tych 10 lat od momentu przyjęcia 
Polski do Unii Europejskiej. Jeśli Rada będzie tym zainteresowana  to możemy 
temat  dalej ciągnąć.

Pani Halina Bronka:

-jestem za.

Pan Lech Nitkowski:

jest propozycja, należy  się tym zainteresować.

Pani Maria Sidor – mieszkanka Wójtowa:

-w Wójtowie jest bajoro, przy którym nic się nie robi aby je zlikwidować;

-nie wszystkie rowy są pogłębione. Proszę to zrobić;

-co to  znaczy, że stara „16” będzie drogą gospodarczą dla Wójtowa?

-czy Wójtowo otrzyma większe pieniądze na organizację dożynek. Jesteśmy 
naprawdę dużą wsią;

-jest dla Wójtowa potrzebna świetlica. Na przeciwko sklepu jest gminna  działka o 
powierzchni 10 arów. Należy sprawdzić jej przeznaczenie i można ją spokojnie 
wykorzystać pod budowę świetlicy.

Pan Lech Nitkowski:

-powinniście pewne sprawy koordynować we własnej wsi. To państwo podjęliście 



decyzję o tym, że dożynki gminne odbędą się w Wójtowie i Wójtowo nie otrzyma 
więcej pieniędzy od innych wsi, które  organizowały takie dożynki w poprzednich 
latach;

-jeżeli chodzi o zalewanie to mieszkańcy Wójtowa  nie wykonali podłączeń 
melioracyjnych. A teraz jest problem.

Pan Zbigniew Chlubicki – w imieniu pana Perczyńskiego zwracam się z prośbą do 
Sołectw o wiadomość, które wsie będą startowały na dożynkach z wieńcami i 
stoiskami. Pan Perczyński – Sołtys Wójtowa- prosi aby wsie w tych sprawach 
kontaktowały się z nim.

Do punktu 21.
 Pan Zbigniew Chlubicki – stwierdzam, że porządek obrad  dzisiejszego 
posiedzenia został zrealizowany – w związku z czym zamykam LIV/14 sesję Rady 
Miejskiej w Barczewie.
Protokółowała:
Barbara Kwapis

                                                                       Przewodniczący
                                                                       Rady Miejskiej w Barczewie
                                                                       Zbigniew Chlubicki




